
Do znamienitego Hetmana Witolda Aleksandra Sachowicza, dowódcy Armii Zachód.

Panie, sytuacja zarówno w Łodzi jak i w całym kraju jest nie dość, że skomplikowana, 
to dodatkowo zamaskowana niezliczonymi zasłonami niewiadomych. List ten, ma 
dwojakie cele. Po pierwsze ukazać Łódź jako wciąż przychylną Hetmanowi, po drugie 
dowiedzenie się jaka jest tak naprawdę sytuacja w kraju. Jako, że wielka chmura 
dezinformacji która nawiedza nasze ziemie, niezwykle utrudnia, nam spokrewnionym, 
zdrową ocenę sytuacji. Dlatego zarówno cała Łódź jak i zgromadzenie 
Niezwyciężonych, pragnęłoby dowiedzieć się kilku niezwykle nurtujących je rzeczy. 
Pytania mogą wydać się miejscami wręcz impertynenckie, lecz zapewniam, że wynika to 
jedynie z chęci rzucenia jak największej ilości światła na sprawy państwowe. Nie 
przedłużając już dalej tego, zapewne męczonego dla Was preludium, dochodzę do 
meritum sprawy: Jakie, jego Ekscelencja ma stosunki z dworem królewskim? Czy nadal 
są tak samo napięte? Czego dwór Hetmański oczekiwałby od Łodzi w najbliższym 
czasie? Czy dwór Hetmański wie o ostatniej (niezbyt udanej) wizycie delegacji dworu 
Królewskiego w Łodzi? Jak Wasza osoba postrzega aktualnie miasto Łódź? Pragnę raz 
jeszcze przeprosić za, niezwykle natarczywe pytania które z całą pewnością nie zostały 
przyobleczone w odpowiednio grzeczną formę, aczkolwiek w aktualnej sytuacji zależy 
nam Łodzi przede wszystkim na jak najwyższej precyzji odpowiedzi ze strony dworu 
Jego Ekscelencji.

Z niezwykłym poważaniem, Szanowny Wicehrabia Feliks Herbst.


